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Forårssæsonen 
er startet
Af Hans Aage Hvalsøe Hansen, Fyns Politis Idrætsforening
Foto: Jan Kofoed Nielsen, PI-Kbh.

Camilla Rath Nielsen og Rita Breum 
kæmper om at klippe først.

Et “springende klip” - her udført i bedste 
stil af Claus Etzerod, Sydøstjylland.



37Politiidræt nr. 4   2015

Årets første orienteringsløb blev afviklet i Gadevang lidt nord for Hillerød torsdag den 9 . april 

2015 . Løbet kaldes Københavner Cup, 1 . etape . Det er et af tre løb, som Københavns PI af-

vikler i løbet af foråret . Det har Københavns PI nu gjort i en årrække for at sætte lidt gang i 

forårsløbene på Sjælland . Det er takket være gode ”gamle kræfter”, der stadig holder ved og 

er klar til at yde en indsats for orienteringssporten, at det er muligt fortsat at holde liv i orien-

teringssporten inden for politiidrætten . I dette løb var det Peter Sørensen, som var banelæg-

ger og Torkil Hansen, som var banekontrol, og ved hjælp fra andre frivillige på selve dagen, 

blev der afviklet et godt stævne . Der var tilmeldt 41 deltagere fordelt i de forskellige klasser .    

Stævnecentret var henlagt til Hillerød Stadion, hvor der var omklædning og efterfølgende af-

slutning . Stadionet ligger i umiddelbar tilknytning til selve skove, så der var ikke længere ud 

til start, end at deltagerne kunne gå eller løbe derud . Vi var 11 fortrøstningsfulde deltagere 

fra Fyns Politis Idrætsforening, som drog hjemmefra tidligt om morgenen kl . 06 .30 for at 

komme ud i skoven og dyrke lidt motion . Det var rigtig fint løbevejr med en tilpas temperatur, 

så det kunne kun blive godt .

Denne gang skulle vi prøve noget helt nyt af med hensyn til tidtagning og kontrol af poster . En 

del af os havde i forvejen tilmeldt os med egne løbebrikker ”Sport Ident” . Det er en brik, som 

skal stikkes ned i et lille hul ved posten for at registrere, at man har været der, og samtidig re-

gistrerer den tiden, man er der . De nye brikker, der skulle afprøves, er nogen som registrerer 

løberen, når han passerer posten i tæt afstand, hvorefter den giver et bip og et lyssignal, når 

posten er registreret . Det skulle bevirke, at løberen ikke behøver at stoppe op for at få regi-

streret posten .

Jeg tror nok, at de fleste alligevel stak brikken i postenheden, for at være sikker på, at man 

var blevet registreret . Jeg var selv en af dem .  Det kan godt være lidt svært at have tiltro til, 

at man havde været tæt nok på, til at registreringen var i orden . Og at komme hjem og blive 

disket på grund af en manglende registrering fra en post, hvor man vidste, at man havde væ-

ret, ville ikke være rart .

Jeg selv løb bane 3, og det var en god varieret bane med en del korte stræk på tværs i ter-

rænet, hvor der ikke var mulighed for at løbe på stier, og hvor man skulle ”holde tungen lige i 

munden” for ikke at bomme posten . Og så var der nogle længere løbestræk, hvor det kunne 

betale sig at løbe lidt uden om for at komme frem til posten . Det bevirkede så, at man nok 

løb lidt for hurtigt, og at hjernen blev træt, så der var en større chance for at bomme de efter-

følgende poster . Jeg startede selv midt i feltet og nåede ret hurtigt et par af de løbere, som 

var startet lige før mig selv . Det gav mig lidt ekstra gejst, men da min hurtighed ikke er, hvad 

den var engang, så løb jeg for det meste lige på gennem terrænet for at løbe den korteste vej . 

Men flere gange mødte jeg igen de indhentede løbere ved en af de efterfølgende poster, selv 

om de var løbet en lidt længere vej ad stierne uden om til posterne . Så var det bare, om jeg 

kunne holde den distance resten af banen, for så havde jeg slået dem, da de var startet lidt 

før mig selv . Det blev til en 3 . plads for mit vedkommende med en tid, som jeg selv var til-

freds med .

Straks da jeg kom i mål, blev jeg overfaldet af Jørn Lind, som mindede mig om, hvad jeg 

havde lovet til Påskeløbene nogle dage forinden i Mols Bjerge: ”Nu husker du vel, at du har 

lovet at skrive lidt om løbet . Vi er nødt til at have en vinder til at skive om det, for så bliver det 

skrevne altid lidt mere positivt” .

Men ak – det med en vinder kunne jeg ikke holde . Bruno Stub havde været alt for hurtig, og 

så var der også en pige, som havde slået mig – uha det kunne være gået helt galt Jørn . Men 

ros skal der være til banelægger, stævneleder og banekontrol m .v . I havde lavet et godt stæv-

ne . Og vi glæder os til at komme igen til de andre to CUP-løb . Til alle andre som ikke var med 

til dette løb, men som læser artiklen, kan jeg kun opfordre til at komme i gang, og komme ud 

i naturen og få en god gang motion . Selv om man ikke tidligere har løbet orienteringsløb, så 

meld jer til, når indbydelserne kommer rundt . Der er altid nogen, som gerne vil hjælpe jer i 

gang .

Se resultatlisten på www.politisport.dk
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